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Notulen vergadering van 20 februari 2018 Commissie Omgeving 

  
 
Aanwezig:  
 

Voorzitter : dhr. N. Zarroy 
Commissiegriffier : mevr. J. Frerichs 
 
SP : dhr. G. Klaus 
CDA : dhr. E. Luyben, dhr. S. Dere 
VVD : dhr. J. Möllmann, mevr. E. Niessen 
GroenLinks  : mevr. M. Maas  
Helmond Aktief :  
PvdA : mevr. M. van der Pijl, dhr. J. de Mare  
D66 : dhr. J. van den Bogaard 
Lokaal sterk : dhr. J. Kuypers, mevr. K. Breuer 
Helder Helmond : dhr. M. Rieter, dhr. M van de Westerlo 
Senioren 2013 : dhr. F. Peters 
plan! : dhr. H. de Leest 
 
Portefeuillehouder(s) : wethouder Smeulders 
Overig : dhr. Slaats, dhr. Schellekens 
Notulist : dhr. W. Witteveen 
 

     

 
Afwezig 
MK: 

 
de heer Hamacher (Lokaal sterk), de heer Verbakel (SP) en mevrouw Van den Waardenburg 
(D66) 

 

 
 

1. Opening en mededelingen 
De voorzitter opent de vergadering om 19.30 uur en heet alle aanwezigen van harte welkom. Er zijn 
afmeldingen van de heer Hamacher, de heer Verbakel en mevrouw Van den Waardenburg. 
 

2. Beantwoording ingediende technische vragen ten behoeve van technische rondvraag 
De voorzitter geeft aan dat er geen technische vragen zijn ingediend. 
 

3. Notulen vergadering 23 januari 2018 
Er zijn geen opmerkingen bij de notulen. Deze zijn vastgesteld. 
 

4. Evaluatie GRR Blink 2017 en voornemen tot continuering deelname in GRR Blink 
 
De heer Van den Bogaard (D66) leest in het document dat de deelnemende gemeenten tevreden zijn over 
de huidige flexibele en efficiënte dienstverlening van Blink. Alleen de onkruidbestrijding vormt hierop een 
uitzondering. Twee van de vier gemeenten die de dienst afnemen, geven aan dat onkruidbestrijding relatief 
hoge kosten met zich meebrengt om het gewenste kwaliteitsniveau te halen. De kosten zijn het gevolg van 
extra inzet van middelen door onder andere het warme weer en de snelle groei van onkruid. De kosten 
hiervoor zijn aan de gemeenten doorbelast, terwijl de gemeente door eerdere ervaringen met marktpartijen 
vaste prijsafspraken gewend was. Hij krijgt graag een toelichting van de wethouder. Verder zijn er een aantal 
ontwikkelpunten geformuleerd, maar daarvoor is nog geen budget. Hij gaat ervan uit dat de gemeente zich 
sterk maakt voor budget. D66 kan instemmen met het voorstel. 
 
De heer Rieter (Helder Helmond) heeft met belangstelling de documenten gelezen. Het is een helder stuk 
dat laat zien dat de gemeente verder kan gaan met Blink de komende jaren. De verbeterpunten kan hij 
onderschrijven. Hij heeft een praktische vraag over de benchmarkgemiddelden in de bijlage op pagina 47.  
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Bij alle andere gemeenten is het 36-50 en voor Helmond is het 51-50. Hij is nieuwsgierig waarom Helmond 
niet op 36-50 zit.  
 
Wethouder Smeulders stelt dat Blink goed functioneert en dat de gemeenten die deelnemer zijn ook heel 
tevreden zijn. Onkruidbestrijding hoort eigenlijk bij de portefeuille van wethouder De Vries, maar wethouder 
Smeulders weet dat er geen Roundup en dergelijke stoffen meer gebruikt mogen worden. Het is duur om dat 
op een andere manier te doen. Als je afspraken maakt met een echte marktpartij en die tekende te laag in, 
dan was het de verantwoordelijkheid van die marktpartij om het voor dat bedrag te doen. De volgende keer 
zal de marktpartij ongetwijfeld hoger intekenen. Het bijzondere aan Blink is dat dit een 
samenwerkingsverband is tussen gemeenten en SUEZ die het materiaal en de mensen levert. De 
gemeenten betalen daarvoor de kostprijs plus een kleine toelage. Het gevolg is wel, dat als de diensten 
gedurende het traject iets duurder worden bij Blink, de gemeenten daarvoor opdraaien. Het risico is wel 
minder groot dan als alleen met commerciële partijen samengewerkt zou worden.  
In het ondernemingsplan staan inderdaad een aantal verbeterpunten die in de evaluatie moeten worden 
meegenomen. De dag na de commissievergadering gaat de wethouder dit met de andere gemeenten binnen 
Blink bespreken en daaruit moet voortkomen hoe dit wordt opgevolgd. Uiteindelijk moet dat ook zijn 
weerslag vinden in de gemeentebegroting, waarbij de inzet is dat de kosten niet onevenredig hard zullen 
stijgen. Blink is voor een stedelijke gemeente als Helmond erg voordelig. Afval inzamelen in een stedelijke 
omgeving is duurder dan op het platteland.  
 
De heer Rieter (Helder Helmond) geeft nog aan dat de snelheid van de vuilnisauto's in de wijken hoog is. In 
wijken waar een maximumsnelheid van 30 kilometer per uur geldt, is dit gevaarlijk. 
 
De heer De Mare (PvdA) vraagt of de wethouder uit kan leggen waardoor er in een stedelijke omgeving een 
zoveel hogere benchmark is dan bij landelijke gemeenten. Het voelt tegennatuurlijk omdat in stedelijke 
gemeenten de dichtheid van de vuilnisbakken hoger is. 
 
Wethouder Smeulders zal het punt van de snelheid van de vuilniswagens doorgeven aan de directeur van 
Blink. Veiligheid staat altijd voorop. 
 
De heer Slaats geeft aan dat vergelijkingen in de benchmark bij afval altijd worden gedaan aan de hand van 
stedelijkheidsklassen. Deze zijn onder andere gebaseerd op het aantal hoogbouwaansluitingen dat in een 
gemeente aanwezig is. Helmond heeft een hogere stedelijkheidsklasse omdat er ruim 25% 
hoogbouwaansluitingen zijn. Voor hoogbouwlocaties moeten andere voorzieningen worden getroffen dan 
een kleine container bij een huishouden. Verzamelcontainers moeten frequenter worden geleegd.   
 
De voorzitter constateert dat er geen partijen zijn die een voorbehoud maken. Daarmee is dit een 
hamerstuk voor de raadsvergadering. 
 

5. Vervolg Brainport Smart District 
 
De heer Schellekens verzorgt een presentatie, Brainport Smart District wordt een wijk die nooit af is. Elphi 
Nelissen van de Technische Universiteit had het idee om de slimste wijk ter wereld te bouwen. Met 
professionals van kennisinstellingen, bedrijven, overheden en inwoners van Brandevoort is nagedacht over 
wat dat betekent. De wijk moet op allerlei vlakken smart worden. Brainport Smart District gaat uit van een 
circulair systeem waarin materialen worden hergebruikt, ook het materiaal waarmee de huizen worden 
gebouwd. Verder is belangrijk dat de bewoners meedenken via participatie. Iedereen moet er kunnen 
wonen. In een slimme wijk kunnen mensen gemonitord worden, maar er wordt absoluut geen bigbrother-
gevoel gecreëerd. Mensen bepalen zelf wat er met hun data gebeurt. Dat geeft wel een spanning waarover 
nog moet worden nagedacht. Daarnaast komt er 'beyond 5G', wat betekent dat geen wifi-codes meer nodig 
zijn om te internetten, en dat net zo snel is als glasvezel. Daarnaast wordt gedacht aan slimme mobiliteit, 
bijvoorbeeld via autonomous driving. De auto brengt je naar je woning, parkeert zichzelf en wordt 
automatisch opgeladen, misschien met stroom van de buren.  
Er ligt nu een uitvoeringsprogramma voor waarin een aantal zaken staan die bedacht zijn. Er wordt aan de 
raad gevraagd over de volgende stap gezet kan worden samen met de betrokken partijen waaronder ook het 
Duitse Frauenhofer Instituut. Valorisatie, de opgedane kennis via kunde naar de kassa brengen, is ook van 
belang. Het voorstel is om een stichting op te richten als vehicle om de benodigde geldstromen te managen. 
Er is 100 miljoen euro onderzoeks- en organisatiegeld nodig. In de stichting zit ook een Team Ruimtelijke 
Kwaliteit. Dat gaat ervoor zorgen dat er een Brandevoort 2 wordt ontwikkeld dat Brandevoort 1 op zijn minst 
kan evenaren. Er zullen subsidies worden aangevraagd, de gemeente heeft geld via de grondexploitatie en 
er zijn partijen, zoals de provincie, die bereid zijn om te participeren in de stichting en bij te dragen aan 
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Brainport Smart District. Daarnaast zijn er private partijen die hebben aangeboden showcases van hun 
producten in de wijk te maken. 
 
Verhelderende vragen 
 
Mevrouw Niessen (VVD) vraagt zich af hoe de participatie van de grond gaat komen, aangezien voldoende 
participatie overal steeds meer een probleem is. Verder wil ze weten hoe het gaat lukken om een 
gemêleerde wijk te creëren. Daarnaast zullen bedrijven alleen geïnteresseerd in zaken waarmee winst 
gemaakt kan worden en dat zal hier niet direct overal het geval zijn. Ze is dus geïnteresseerd in het 
financiële draagvlak. Ze krijgt graag concrete voorbeelden van showcases die bedrijven in de wijk willen 
organiseren. Ze is ook benieuwd wat er gebeurt als deelprojecten mislukken. Tot slot wil ze weten wat het 
betekent voor het straatbeeld als er huizen komen waar makkelijk verdiepingen opgezet en weer afgehaald 
kunnen worden.  
 
De heer De Mare (PvdA) vraagt zich af hoe bepaalde zaken zich verhouden tot de huidige regelgeving. Het 
is bijvoorbeeld de vraag of je mensen verplichtingen op kan leggen als het gaat om materiaalgebruik en in 
hoeverre zaken haalbaar zijn zonder dwang. Daarnaast vindt hij dat het uiterlijk van de woningen geen 
beperkende factor mag zijn voor de duurzaamheidsdoelstellingen. Tot slot vraagt hij een bevestiging van de 
constatering dat de op te richten stichting het mogelijk maakt om subsidies aan te vragen. 
 
Mevrouw Maas (GroenLinks) is erg enthousiast. 'Smart' betekent dat er nog een boel vragen beantwoord 
moeten worden en dat participatie belangrijk is. Bovendien denkt ze dat mensen die in de wijk gaan wonen 
al de intentie hebben om met innovatie aan de slag te gaan. Ze ziet in het stuk niets over voedselvoorziening 
en wil graag weten of hieraan ook is gedacht.  
 
De heer Peters (Senioren 2013) is ook enthousiast over deze nieuwe wereld. Je kan niet meteen alles 
afdekken en het zal daarom een avontuur worden. Hij ziet de wijk wel als een circulair eiland in een heel 
grote lineaire wereld. Hij vraagt zich af hoe de grenzen hiertussen vorm gaan krijgen. Daarnaast vraagt hij 
zich af hoe er een gemiddelde mix van inwoners wordt aangetrokken, hoe de privacy van de burger wordt 
beschermd en of de aanleg van het glasvezelnetwerk in Helmond tegen dit project opbokst of het juist 
versterkt. 
 
De heer Van den Bogaard (D66) dankt voor de heldere presentatie. Hij denkt dat de mensen die in de wijk 
willen gaan wonen bij de koplopers horen en affiniteit hebben met technologie en duurzaamheid. Hij mist de 
manier waarop de laagopgeleide Helmonder enthousiast gemaakt wordt. Hij zag verder in de presentatie dat 
de gemeente Eindhoven toegevoegd is aan de stichting. In de stukken las hij dat deelname van Eindhoven 
nog niet zeker was. Hij vraagt of er nu van uitgegaan kan worden dat Eindhoven meedoet.  
 
De heer Dere (CDA) heeft geen vragen meer. Hij dankt voor de duidelijke en enthousiaste presentatie. Zijn 
fractie is trots dat Helmond hierin voorloper mag zijn en hij wenst de projectleiders succes. 
 
Wethouder Smeulders wil een groot compliment maken aan iedereen die het afgelopen half jaar hieraan 
heeft gewerkt. Er is onder andere echt draagvlak gecreëerd. Het moet een Living Lab worden waarin de 
slimme dingen die in Brabant bedacht worden een plek krijgen, zodat de mensen ervan meeprofiteren. Het 
gaat om 1500 woningen en 12 hectare bedrijventerrein. Er komen veel reacties van mensen en bedrijven die 
een idee hebben en mee willen doen. Vanwege het draagvlak is hard gewerkt om het project nog voor de 
verkiezingen in de raad te kunnen behandelen. Na de verkiezingen behandelen levert vertraging op en er 
moeten nu stappen worden gezet, voornamelijk de oprichting van de stichting. 
Het moet fijn zijn om in de wijk te wonen, dus de wensen van de toekomstige bewoners zijn het 
allerbelangrijkste. Voor de gemeente is het van belang dat Brandevoort rond 2030 af is. Dat is belangrijk 
voor de grondexploitatie en de ontwikkeling van de stad, dus er zullen geen dingen worden gedaan waarvoor 
geen draagvlak is. De ambities zijn hoog en er zijn ook subsidiemogelijkheden, maar uiteindelijk worden 
alleen dingen gedaan waarvoor draagvlak is en die financieel haalbaar zijn.  
Er komt hoe dan ook een slimme woonwijk. Of die zo 'fancy' wordt als nu beschreven, moet nog blijken. De 
helft van de ideeën in het inspiratieboek worden misschien niet uitgevoerd omdat er over vijf jaar slimmere 
dingen zijn bedacht of omdat ze financieel niet haalbaar zijn. 'Adaptief' is de enige manier om deze wijk te 
bouwen. Het plan van aanpak ligt volgende week ter besluitvorming voor in de raad. Hierin staan twaalf 
ontwerpprincipes op basis waarvan de wijk ingericht gaat worden. Daarnaast is er een lange lijst concrete 
projecten. Om de discussie niet te vervuilen, zijn die uit het plan van aanpak gehaald.  
De twee universiteiten hebben een belangrijke rol bij de permanente doorontwikkeling, bijvoorbeeld op het 
vlak van mobiliteit. In het begin hebben mensen nog een eigen auto en misschien wordt dat gaandeweg 
steeds meer mobility as a service, bijvoorbeeld in de vorm van deelauto's. Daarnaast blijven data van de 



 

4 

inwoners zelf. Er staan in het inspiratiedocument ook concrete ideeën om eerstelijnszorg een tastbare plek in 
de wijk te geven en de openbare ruimte zo in te richten dat deze uitnodigt om te bewegen. Er zullen 
ongetwijfeld deelprojecten mislukken. Dit is niet erg en daar wordt aan de inwoners begrip voor gevraagd. 
Een prettige woonomgeving is het belangrijkste. De gemeente is niet van plan allerlei verplichtingen op te 
leggen. Het moet aantrekkelijk zijn voor de mensen, zonder dwang op te leggen. Maar de bewoners zou wel 
gevraagd kunnen worden een aantal principes te onderschrijven. Het uiterlijk van de woningen moet ook 
geen bepalende factor zijn. 
De stichtingsvorm is het beste model, met name om de publieke belangen te borgen. De stichting gaat ook 
bewaken dat het ambitieniveau gaandeweg niet te ver naar beneden wordt bijgesteld.  
Voedselvoorziening staat wel in het stuk, maar er is wat weinig aandacht voor. Waaraan gedacht wordt, is of 
in het gebied lokale voedselvoorziening een plaats kan krijgen, bijvoorbeeld in de vorm van een extensieve 
boerderij waar mensen hun voedsel kunnen halen. Maar het is een utopie om te denken dat alle materialen 
uit de wijk zelf kunnen komen.  
Het moet een wijk worden waar iedereen kan wonen, niet alleen koplopers. Woningcorporatie woCom moet 
in de wijk nog een aantal woningen bouwen vanwege contractuele verplichtingen en Woonbedrijf Eindhoven 
wil 20 circulaire woningen bouwen. Dat zijn woningen onder de huurtoeslaggrens, dus daar kunnen mensen 
met een kleiner inkomen gaan wonen.  
Deelname van de gemeente Eindhoven was inderdaad nog onzeker. Inmiddels is er een bestuurlijke 
toezegging dat ze in de stichting wil meedoen, maar dat moet nog geformaliseerd worden.  
 
Eerste termijn 
 
De heer Klaus (SP) geeft aan dat zijn fractie er het volste vertrouwen in heeft dat er iets unieks gerealiseerd 
gaat worden. Een wijk met alle technische mogelijkheden van dit moment en die ook mogelijkheden biedt 
latere technische ontwikkelingen alsnog toe te passen om de wijk slim te houden. Een wijk waar mensen 
zich optimaal kunnen ontplooien, individueel en met elkaar en waarin kinderen zich optimaal kunnen 
ontwikkelen. De SP is wel benieuwd hoe de leefomgeving zal worden vormgegeven, met name het 
gemeenschappelijk groen. Hij wil weten of de natuur de kans krijgt zich te ontwikkelen en of de gemeente 
alleen voorwaarden schept of ook de regie houdt.  
 
De heer De Mare (PvdA) geeft aan dat hij in principe heel positief is over dit ambitieuze en omvangrijke 
project. Hij vindt het wel jammer dat dit onderwerp vlak na een vakantie en op een reservedatum wordt 
behandeld.  
Sommige ambities gaan wat hem betreft te ver, zoals het introduceren van een basisinkomen en door de 
lucht realiseren van individueel personenvervoer. Deze vage vergezichten leiden de aandacht af van 
praktischer zaken. Als een deel van de voorstellen gerealiseerd wordt, dan is men al prima bezig. In de 
realisatie moeten de energie en de financiële middelen worden gestoken. Daarbij tekent hij aan dat een 
aantal voorstellen ook voor mensen buiten deze wijk beschikbaar moeten worden. 
Het verbaast hem dat het Waterschap Aa en Maas niet in het te vormen stichtingsbestuur is opgenomen. 
Beheersing van waterkringlopen is immers een belangrijk deel van het duurzamer en aangenamer maken 
van de leefomgeving. 
 
De heer Rieter (Helder Helmond) geeft aan dat zijn partij enthousiast is over het feit dat Helmond de 
proeftuin van de wereld wordt. Hij kan zich goed voorstellen dat je in deze wijk alleen elektrische auto's wil.  
Je gaat in de slimste wijk toch niet zorgen voor milieuvervuiling? Daar ligt wat hem betreft de eerste 
theoretische valkuil.  
Hij vraagt zich verder in algemene zin af hoe de gemeente aan de bewoners komt. Hij vraagt of het al 
mogelijk is om je als toekomstige bewoner aan te melden. 
Helder Helmond ziet het voorstel dus wel zitten, maar het is wel spelen in positieve zin, met 
gemeenschapsgeld. Daarom vraagt hij hoe het staat met de financiën en wie de 'eigenaar wordt van de wijk'. 
Hij kan zich een constructie voorstellen vergelijkbaar met een gemeenschappelijke regeling. 
 
De heer Möllmann (VVD) vraagt naar de dataverzameling. Data zijn juist interessant voor bedrijven en de 
universiteiten. Hij vraagt zich af hoe dat dan gaat als de data van de mensen zelf blijven. Daarnaast vraagt 
hij zich af wat draagvlak in de wijk inhoudt. 
 
Mevrouw Breuer (Lokaal sterk) voelt het enthousiasme van alle betrokkenen en ziet de mogelijkheid om iets 
unieks te ontwikkelen, maar is benieuwd naar hoe dit alles vorm gaat krijgen en hoe ervoor wordt gezorgd 
dat de betrokkenheid en het enthousiasme van alle partners gehandhaafd wordt. Ze ziet de kansen van het 
project, maar ook de kanttekeningen. Vandaar dat Lokaal sterk een voorbehoud maakt om het in de fractie 
te bespreken. 
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De heer Peters (Senioren 2013) is heel enthousiast. Het zal vallen en opstaan zijn, maar dat vindt hij niet zo 
erg. Van fouten leer je en daar word je alleen maar wijzer van. Onze wereld zal in ieder geval steeds sneller 
gaan veranderen en daar moet Helmond in mee. 
 
Wethouder Smeulders vindt leefomgeving zeer belangrijk. Het is de bedoeling om de natuur de ruimte te 
geven en te ontwerpen met de natuur, dus er worden basisvoorwaarden gecreëerd zodat de natuur zijn gang 
kan gaan.  
De PvdA maakte een opmerking over het late aanleveren van de stukken. Hij begrijpt dat en zat er zelf ook 
mee, maar heeft toch gemeend dit nu te moeten behandelen vanwege de tijdsdruk die met het project 
gemoeid is. In de laatste stuurgroepvergadering is gezegd dat het van belang is de stichting snel op te 
richten zodat formeel de volgende stappen gezet kunnen worden. Daarvoor is de goedkeuring van de 
gemeenteraad nodig. Hij wilde vertraging door de verkiezingen voorkomen.  
Sommige ambities gaan inderdaad ver. Dat is de reden om niet alles tot achter de komma uit te werken en 
sommige zaken in het inspiratiedocument op te nemen als richtlijn. Het plan van aanpak is de leidraad. Hij is 
het ermee eens dat de goede projecten, niet alleen in Brainport Smart District, moeten landen.  
Met het waterschap is overleg, maar op een gegeven moment moest de vraag beantwoord worden wie je 
allemaal vraagt mee te doen in de stichting. Per onderdeel gaat het waterschap een belangrijke rol krijgen. 
Die zijn nu ook al aangehaakt en enthousiast om qua natuur en waterberging een aantal zaken te gaan 
doen.  
De wethouder voelt er niets voor om gewone auto's te verbieden, maar er wordt wel gezorgd dat alle 
infrastructuur voor elektrische auto's aanwezig is. In het begin ontstaan er waarschijnlijk deelgebieden, 
bijvoorbeeld een deelgebied waarin mensen veel gaan delen en deelgebieden waar mensen nog meer eigen 
bezit hebben. 
Eerst zijn deze formele stappen nodig voordat een lijst van toekomstige bewoners kan worden gemaakt. Er 
zijn al bewonersavonden en daaruit ontstaat al een soort community. De verwachting is dat mensen over 
een half jaar iets concreters geboden kan worden.  
Brandevoort 2 op een normale manier bouwen kost 500 miljoen euro. De verwachting is dat 100 miljoen euro 
extra nodig is om ervoor te zorgen dat het de slimste wijk ter wereld wordt. Het financiële risico voor de 
gemeente is beperkt. Het karakter van de wijk zal een aanjager zijn om de woningen te verkopen en een 
deel van het geld zal van Rijk, EU, provincie en de kennisinstituten komen. Mogelijk gaat de gemeente per 
project ook nog bijdragen leveren, maar daarvoor is nu nog niets gereserveerd. Het moet blijken tijdens de 
uitwerking of een mooi project alleen kan als de gemeente ook een bijdrage levert, dus qua projecten 
verwacht hij dat de gemeente niet of nauwelijks zal hoeven investeren. Qua organisatie is het ander verhaal, 
maar dat kan voor een groot deel uit de grondexploitatie. Door bewonersparticipatie zal het ook wat duurder 
zijn dan een reguliere wijk, maar dat wordt opgelost binnen de gemeentelijke begroting. De grondexploitatie 
blijft vooralsnog een verantwoordelijkheid van de gemeente Helmond, tenzij er een beter model bedacht 
wordt. Het enige wat hij kan bedenken, is dat provincie instapt.  
De data zijn van iedereen en dat is inderdaad een groot contrast met meedoen. Daarom wordt mogelijk bij 
een aantal zaken aangegeven dat als je daar als bewoner aan mee wil doen, dat dan de universiteit van die 
data gebruik kan maken. Het gaat ook 'learning by doing' zijn.  
Hij ziet draagvlak in twee fases. De eerste fase is dat mensen het in kleine kring eens worden, bijvoorbeeld 
over een gemeenschappelijke huiskamer. Een tweede fase is bijvoorbeeld het instellen van 
bewonersvertegenwoordigingen, analoog aan een vereniging van eigenaren. Er zijn ideeën voor 
opgeschreven.  
De wethouder gaat ervan uit dat alle woningen zelf op glasvezel moeten zitten. Met zoveel slimme 
technieken is een aansluiting daarop onmisbaar.  
 
Tweede termijn 
 
De heer Rieter (Helder Helmond) vraagt nogmaals van wie de wijk straks is. Daarnaast denkt hij dat de 
toekomstige bewoners een pioniersgeest moeten hebben om in de wijk goed te landen. Dat is positief, want 
dat zijn vaak mensen die wat meer 'vet op het lijf hebben' en daarmee enthousiast de wijk op poten zetten. 
De ambitie kan wat Helder Helmond betreft niet hoog genoeg gelegd worden.  
 
Mevrouw Maas (GroenLinks) vindt het een ambitieus en spannend, maar fantastisch project. Ze neemt aan 
dat de meerkosten voor de stichting niet worden afgewenteld op de bewoners door duurdere huizenprijzen. 
Ze neemt ook aan dat de raad aan zet blijft en frequent nieuwe projecten bespreekt. En ze wil ook graag 
weten wie er straks eigenaar is van de wijk en hoe dat er bestuurlijk uit ziet. 
 
De heer Möllmann (VVD) geeft aan dat zijn partij veel vragen heeft bij dit project. De vraag naar 
voorbeelden van showcases met betrekking tot het bedrijfsleven staat nog open. De VVD is kritisch, maar 
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geeft het voordeel van de twijfel aan het college voor wat betreft de op te richten stichting en de ter 
kennisgeving aan te nemen documenten. Zijn fractie zal geen voorbehoud maken. 
 
De heer De Mare (PvdA) heeft er begrip voor dat tempo in dit project belangrijk is en dat over de 
verkiezingen heen tillen vertraging op kan leveren. Hij blijft wel angst houden voor het vermengen van 
concrete doelen en vergezichten die minder met deze wijk te maken hebben, maar bredere 
maatschappelijke ontwikkelingen zijn. Dat betekent niet dat hij vindt dat de documenten moeten worden 
aangepast, maar het is een oproep daar in de toekomst op te letten. Hij dankt de wethouder voor de 
toezegging dat slimme ideeën ook elders in de stad zullen worden toegepast. De PvdA kijkt positief naar het 
voorstel, maar maakt wel een technisch voorbehoud om het in de fractie te kunnen bespreken.  
 
De heer Van den Bogaard (D66) is enthousiast over het project en de duurzaamheidsambities. Hij hoort de 
wethouder zeggen dat het 100 miljoen extra gaat kosten ten opzichte van een traditionele woonwijk en dat 
dit door verschillende partijen moet worden betaald. Hij hoopt op een succesvolle lobby voor de financiering, 
maar is wel benieuwd of er afgeschaald moet worden in ambities als de benodigde financiële middelen niet 
helemaal worden binnengehaald. D66 maakt nog wel een technisch voorbehoud. 
 
Wethouder Smeulders dankt de commissie voor alle feedback. Het 'eigendom' van de wijk ziet hij drieledig. 
Het concept van de wijk is primair van de stichting. Die moet erop toezien dat de ambities niet naar beneden 
worden bijgesteld. De grondexploitatie is van de gemeente. Er zijn afspraken met private partijen die daar 
een aantal woningen mogen bouwen en woCom gaat een klein deel sociale woningbouw realiseren. Verder 
is iedereen die er wil bouwen welkom binnen de vastgestelde principes. Ten derde is de wijk van de 
bewoners. Dat is de reden waarom participatie zo'n groot onderdeel is van het concept. Bewoners moeten 
ambassadeurs worden.  
Meerkosten moeten niet bij de bewoners terechtkomen. Daarom wordt een deel van de subsidies gebruikt 
voor de organisatie.  
Het college zou dit project als een pilot willen gebruiken in het nieuwe commissiestelsel waarbij ieder half 
jaar bij het onderwerp stilgestaan wordt en de raad wordt meegenomen, mogelijk met een aantal dilemma's.  
Een concreet voorbeeld van een bedrijf dat een showcase wil organiseren is Bosch Eindhoven. Zij maken 
onder andere camerasystemen voor huizen en zouden die in de wijk willen toepassen in de praktijk.  
Het college zal in het vervolg scherper zijn op vermenging van concrete ideeën en abstracte vergezichten. Er 
wordt geprobeerd te voorkomen dat de ambities afgeschaald moeten worden vanwege gebrek aan financiële 
middelen. Daar zal de stichting onder andere op toezien.  
 
De heer Rieter (Helder Helmond) vraagt nog naar de publiciteit. Het project moet nadrukkelijk in de etalage 
worden gezet en zo snel mogelijk tot resultaat leiden.  
 
Wethouder Smeulders is het daarmee eens. Het is een onderdeel van het plan van aanpak. Naast het op 
gang krijgen van de financiering is pr een belangrijk onderdeel van het project. Er is al een website in de 
lucht, maar na deze fase moet het nog veel concreter worden. Daar wachten veel mensen op.  
 
Conclusie: De voorzitter concludeert dat een aantal fracties een voorbehoud hebben gemaakt. Het is een 
bespreekstuk voor de aanstaande raadsvergadering. 
 

6. Afsluiting 
 
De heer Zarroy neemt afscheid als voorzitter van deze commissie en als raadslid. Hij dankt allen met wie hij 
de afgelopen jaren prettig heeft samengewerkt. Hij sluit de vergadering om 21.30 uur. 
 


